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                                                         ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
             Του  Πρακτικού  4 / 2015  συνεδρίασης  του Περιφερειακού Συμβουλίου       
                                           Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης 
                                      ----------------------------------------- 
                                           Αριθ. Απόφασης  33/ 2015 
                                      --------- ---------------------------------         

   ΠΕΡΙΛΗΨΗ : Εκμετάλλευση λατομείων αδρανών υλικών εκτός λατομικής περιοχής . 
 
 

     Στην Κομοτηνή σήμερα  4  Μαρτίου  2015 ημέρα Τετάρτη  και ώρα 18.30, στην αίθουσα 
συνεδριάσεων της Περιφερειακής Ενότητας Ροδόπης, παρουσία του Περιφερειάρχη 
Γεωργίου Παυλίδη, των Αντιπεριφερειαρχών : Πατακάκη Ανάργυρου  Π.Ε. Δράμας ,  
Mαρκόπουλου Θεόδωρου Π.Ε. Καβάλας,  Ζαγναφέρη Κωνσταντίνου Π.Ε. Ξάνθης, Μέτιου 
Χρήστου  Π.Ε. Ροδόπης, που κλήθηκαν νόμιμα σύμφωνα με το άρθρο 167  παρ. 4 του N. 
3852/2010, συνήλθε σε δημόσια τακτική συνεδρίαση το Περιφερειακό Συμβούλιο Ανατολικής 
Μακεδονίας και Θράκης μετά από την Δ.Δ ΟΙΚ. 846/ 26 -02–2015 έγγραφη πρόσκληση του 
Προέδρου του που επιδόθηκε σε κάθε Περιφερειακό Σύμβουλο, σύμφωνα με το άρθρο 167 
παρ. 2 του Ν. 3852 /2010. 
              ΠΑΡΟΝΤΕΣ : 
      1.     Αντωνιάδης Κωνσταντίνος,    Πρόεδρος  
      2.     Κοτζά Μουμίν  Ριτβάν, Γραμματέας 
                                                                ΤΑ ΜΕΛΗ 

1.   Εξακουστός  Κωνσταντίνος                    22. Χειράκη Γεωργία   
2.   Τσιλιγγίρης Σπυρίδων      23. Λιθηρόπουλος Χρήστος 
3.   Μουμίν Οντέρ                                                 24. Παπαδόπουλος Σωτήριος 
4.   Τσαλικίδης  Νικόλαος                                        25. Τσολάκης Σταύρος 
5.   Ζάχαρη Ζηνοβία     26. Καραλίδης Φώτιος 
6.   Δημούδη- Τζατζαίρη Ελένη       27. Μαυρίδης Μελέτιος                                 
7.   Ευφραιμίδης Νικόλαος   28. Γρανάς  Αρχέλαος 
8.   Βενετίδης Κωνσταντίνος                         29. Τσαλδαρίδης  Αναστάσιος                      
9.   Ιμπραήμ Αχμέτ 30. Βλαχογιάννης  Ανέστης                           
10.   Γάκης Χρήστος 31. Μεχμέτ Ούστα Χουσείν 
11.   Γεωργιτσόπουλος Χρήστος                             32. Γαλάνης Βασίλειος                              
12.   Ιωσηφίδης  Αλέξανδρος 33. Δαμιανίδης Παύλος 
13.   Μοσχοφίδου-Βλάχου Ελεονώρα   34. Μορφίδης Κωνσταντίνος 
14.   Χατζηγκενέ  Ιρφάν                                     35. Τουρτούρης  Σπυρίδων 
15.   Μπούτος  Ιωάννης 36. Λασκαρίδης  Παντελής 
16.  Κινατζίδης Κωνσταντίνος                        37. Χατζηθεοδωρίδης Ηρακλής 
17.  Κατραντζή  Μουσταφά    38. Γκανιάτσου-Ελευθεριάδου Στυλιανή 
18.  Μουσταφά Μετίν    39. Κιτσόπουλος  Χρήστος 
19.  Μουλταζά Ταρκάν Μουλταζά                  40. Μιμίδης Δημήτριος 
20.  Αλατζά-Παπαδοπούλου Κυριακούλα    41. Τρέλλης Χρήστος 
21.  Ιντζέ  Μεμέτ  Μπιρόλ                                  42. Γεροστεργίου Αικατερίνη 

              
               ΑΠΟΝΤΕΣ: 
         1.  Πέτροβιτς Δημήτριος ,Αντιπεριφερειάρχης  Π.Ε. Έβρου           
         2.  Καβαρατζής Σταύρος,  Αντιπρόεδρος Π.Σ 
                                                                
                                                               ΤΑ ΜΕΛΗ 

   1.  Μποταΐτης Σωτήριος                                        4.  Χουσέ  Μουσταφά  Ισμαήλ                     
   2.  Τερτσούδης Χρήστος                                        5.  Βουδούρης Ευάγγελος                                                               
   3.   Αμοιρίδης Μιχαήλ                                           6.  Τραϊφόρος Βασίλειος 
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    Παραβρέθηκε  στη συνεδρίαση η Εκτελεστική Γραμματέας της Περιφέρειας Ανατολικής 
Μακεδονίας  και Θράκης κα Ζωή Κοσμίδου. 
    Χρέη υπηρεσιακής γραμματέως άσκησε η υπάλληλος της Περιφέρειας Ανατολικής 
Μακεδονίας  και Θράκης κα   Ελένη  Κατσικούδη. 
     Αφού διαπιστώθηκε απαρτία διότι σε σύνολο 51 μελών ήταν παρόντα τα 44 μέλη άρχισε η 
συζήτηση των  θεμάτων  της ημερήσιας διάταξης. 
     Στο σημείο αυτό ο Περιφερειακός Σύμβουλος κ. Τρέλλης  Χρήστος  δήλωσε στο προεδρείο 
ότι μετά την ψήφιση του θέματος θα αποχωρίσει οριστικά από την συνεδρίαση. 

      Εισηγούμενος το  θέμα της ημερήσιας διάταξης  o Πρόεδρος της Περιφερειακής Επιτροπής 
Ανάπτυξης κ. Κωνσταντίνος Εξακουστός,  έθεσε υπόψη των μελών  του Περιφερειακού 
Συμβουλίου Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης  τα εξής:  

   Στην περιοχή του βορείου Έβρου εδώ και αρκετά χρόνια υπάρχει έντονο το πρόβλημα 
διάθεσης αδρανών υλικών για την εκτέλεση ιδιωτικών, δημοτικών και δημοσίων έργων. Η 
αδυναμία αυτή οφείλεται στη νομιμότητα δραστηριοποίησης λατομικών επιχειρήσεων εντός 
αδειοδοτημένης λατομικής περιοχής. 
    Η  περιοχή του Κουφόβουνου Διδυμοτείχου,  όπου παράγονταν μέχρι πριν τρία περίπου 
χρόνια το σύνολο των ποσοτήτων αδρανών υλικών για τα έργα του βορείου Έβρου, ουδέποτε 
χαρακτηρίσθηκε ως λατομική περιοχή  εξ αιτίας μικρότερων αποστάσεων από οικισμούς, 
δρόμους κ.λ.π.  από αυτές που μέχρι πρόσφατα όριζε  η νομοθεσία. 
    Ήδη οι αποστάσεις αυτές μπορούν με απόφαση της επιτροπής καθορισμού λατομικών 
περιοχών να μειωθούν σύμφωνα με πρόσφατη νομοθετική ρύθμιση ( ν.4203 άρθρο 11),  έχει 
συγκροτηθεί και έχει  κληθεί η επιτροπή καθορισμού λατομικών περιοχών της Π.Ε. Έβρου,  να 
προβεί στις απαραίτητες διαδικασίες για το χαρακτηρισμό ως λατομικής περιοχής μιας 
έκτασης περίπου ενενήντα στρεμμάτων στο Κουφόβουνο. 
    Η  ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας ώστε να εκκινήσει νόμιμη εξόρυξη αδρανών στην 
περιοχή του Κουφόβουνου, δεν προβλέπεται να ολοκληρωθεί πριν την παρέλευση τριετίας 
από σήμερα, σύμφωνα με  εκτίμηση των υπηρεσιακών παραγόντων αλλά και της Διοίκησης.  
   Σύμφωνα με το άρθρο 8 του ν.2115/93  είναι δυνατόν να επιτραπεί η κατ εξαίρεση  
εκμετάλλευση λατομείων αδρανών υλικών έξω από λατομικές περιοχές, σε επαρχίες ή νησιά 
όπου δεν έχει καταστεί δυνατή η δημιουργία λατομικής περιοχής σύμφωνα με τις διατάξεις 
του άρθρου 3 του ίδιου νόμου.  
     Η  περιοχή του βορείου Έβρου   γειτνιάζει με δύο ξένες χώρες και είναι ουσιαστικά η 
απόλυτη «παραμεθόριος» με ότι αυτό συνεπάγεται για την οικονομία των έργων αλλά και 
την αδυναμία εξυπηρέτησης από όμορες περιοχές της χώρας. 
    Σύμφωνα με οικονομοτεχνικές αναλύσεις των τεχνικών  Υπηρεσιών μας, το κόστος κυρίως 
των έργων οδοποιίας, με μεταφορά αδρανών υλικών από τα πλησιέστερα λατομεία της 
Μάκρης, είναι κατά περίπτωση  έως και πενταπλάσιο από το κόστος που θα είχε  το ίδιο έργο 
με μεταφορά αδρανών υλικών από την περιοχή του βορείου Έβρου.   
    Την περίοδο αυτή της οικονομικής κρίσης, βρισκόμαστε σε αδυναμία υλοποίησης έργων 
που χρηματοδοτούνται από το ΕΣΠΑ αλλά και ιδιωτικών έργων των οποίων το υπερβολικό 
κόστος τα καθιστά απαγορευτικά. 
   Θεωρούμε λοιπόν ότι συντρέχουν όλες  οι προϋποθέσεις της παρ. α του άρθρου 8 του 
ν.2115/93  για την κατ εξαίρεση εκμετάλλευση λατομείων αδρανών υλικών εκτός λατομικής 
περιοχής μέχρι την αδειοδότηση λατομικής περιοχής στο βόρειο Έβρο. 
    Για το λόγο αυτό εισηγούμαι να γνωμοδοτήσει  το Περιφερειακό Συμβούλιο της ΠΑΜ-Θ,  
για την κατ εξαίρεση εκμετάλλευση λατομείων αδρανών υλικών εκτός λατομικής  περιοχής, 
στο βόρειο Έβρο (βορείως του δήμου Σουφλίου) και για χρονικό διάστημα  μέχρι την 
αδειοδότηση  λατομικής περιοχής στο βόρειο Έβρο. 
   Η δυνατότητα  αυτή προβλέπεται  από τις διατάξεις  της παρ. α του άρθρου 8 του ν.2115/93 
για νησιά ή επαρχίες όπου δεν έχει καταστεί δυνατή η αδειοδότηση λατομικών περιοχών. 
    Θεωρούμε ότι για την περιοχή του Βορείου Έβρου, συντρέχουν όλες  οι προϋποθέσεις για 
την κατ εξαίρεση εκμετάλλευση λατομείων αδρανών υλικών εκτός λατομικής περιοχής μέχρι 
την ολοκλήρωση των διαδικασιών καθορισμού λατομικών περιοχών στην αναφερόμενη 
περιοχή.  
             



ΑΔΑ:72ΥΓ7ΛΒ-Γ1Ω 

 

 
   Το Περιφερειακό Συμβούλιο Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης μετά από διαλογική συζήτηση 
και έχοντας υπόψη τις διατάξεις α) του άρθρου 163 του  Ν.3852/2010 β) του άρθρου 8 του 
ν.2115/93  . 
                     
                                           ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ  KΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 
                                     ΜΕ ΨΗΦΟΥΣ 26  ΥΠΕΡ  16  ΚΑΤΑ 2 ΠΑΡΩΝ 
 
   Γνωμοδοτεί υπέρ της κατ εξαίρεση εκμετάλλευσης λατομείων αδρανών υλικών εκτός 
λατομικής  περιοχής, στο βόρειο Έβρο (εντός των ορίων του τέως επαρχείου Β. Έβρου) και για 
χρονικό διάστημα  μέχρι την αδειοδότηση  λατομικής περιοχής στο βόρειο Έβρο, τηρουμένων 
όλων των  υπολοίπων από την κείμενη νομοθεσία προβλεπόμενων διαδικασιών 
αδειοδότησης λατομικής δραστηριότητας  . 
 
 
  Κατά της ανωτέρω απόφασης ψήφισαν οι Περιφερειακοί Σύμβουλοι κ.κ Δημούδη- Τζατζαίρη 
Ελένη, γιατί  δεν έχει πάρει απαντήσεις στα ερωτήματα που έχει θέσει « πόσος θα είναι ο 
αριθμός των  λατομείων που θα λειτουργήσουν , πόσες άδειες θα δοθούν , Ποιος  νόμος 
απαγορεύει  εφόσον υπάρχει ήδη  μια δραστηριότητα η οποία έχει σταματήσει  αυτά  τα 
τελευταία τρία χρόνια  στο Κουφόβουνο, μια περιοχή που δραστηριοποιείται  ήδη όλα αυτά 
τα χρόνια ως λατομείο ,  εκεί απαγορεύεται λοιπόν να λειτουργήσει ως λατομείο και εμείς 
πάμε να ιδρύσουμε  άλλα λατομεία  » Καραλίδης Φώτιος ,  Μαυρίδης Μελέτιος  , Γρανάς  
Αρχέλαος,  Τσαλδαρίδης  Αναστάσιος,   Βλαχογιάννης  Ανέστης,    Μεχμέτ Ούστα Χουσείν, 
Γαλάνης Βασίλειος, Κοτζά Μουμίν Ριτβάν , γιατί  «Δεν μπορεί να δοθεί θετική γνώμη   επί 
αορίστου τόπου και χώρου διότι θα υπάρξουν ζητήματα περιβαλλοντικών όρων και 
οριοθέτησης  της λατομικής ζώνης,  πράγμα το οποίο δεν μπορεί να εξυπηρετήσει αυτή τη 
στιγμή όπως η εισήγηση έχει κατατεθεί .Προτείνουμε να δοθεί λύση για χρήση 
ανακυκλούμενων  αδρανών υλικών  (εκσκαφών  και μπάζα από κατεδάφιση  οικοδομών  ) »  
Δαμιανίδης  Παύλος, Μορφίδης Κωνσταντίνος,  Τουρτούρης  Σπυρίδων,  Λασκαρίδης  
Παντελής γιατί «θεωρούμαι  νομικά είμαστε στο όριο και η εισήγηση  είναι ένας 
ακροβατισμός », Γκανιάτσου - Ελευθεριάδου Στυλιανή  « Θεωρώ  λάθος να συμμετέχουμε σ΄ 
αυτή την διαδικασία και να την στηρίξουμε »,  Τρέλλης  Χρήστος « διαφωνεί  για την 
λειτουργία λατομείου εκτός λατομικής ζώνης, γιατί τα διάσπαρτα λατομεία δημιουργούν 
σοβαρά προβλήματα στο περιβάλλον  »   Γεροστεργίου Αικατερίνη γιατί  «Το θέμα  
αδειοδότησης και λειτουργίας  των λατομείων σ΄ όλη την περιφέρεια έχει πολλά κενά και 
προβλήματα. Δεν έχουμε εικόνα ως Περιφερειακοί σύμβουλοι το τι συμβαίνει σ΄ επίπεδο 
περιφέρειας γενικά με τις άδειες λατομείων » 
 
 Παρών δήλωσαν  οι Περιφερειακοί Σύμβουλοι κ.κ Κιτσόπουλος Χρήστος, Μιμίδης Δημήτριος. 

 
 Η παρούσα απόφαση έλαβε α/α  33  /2015 
 
 
                  Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΟΥ                                                           Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ  ΤΟΥ                                  
          ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ                                      ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ   
          ΑΝ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ ΚΑΙ ΘΡΑΚΗΣ                                      ΑΝ.ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ  ΚΑΙ ΘΡΑΚΗΣ 

 
             ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ   ΑΝΤΩΝΙΑΔΗΣ                                       ΚΟΤΖΑ ΜΟΥΜΙΝ  ΡΙΤΒΑΝ 
  


